

[View this email in your browser](#)



**oncat**  
Ontario Council on  
Articulation and Transfer

**NEWS**  
Summer 2022



Dear \*|FNAME|\*,

## NEW SPOTLIGHT



### Research Spotlight on "Transfer Success at Trent University: Findings from ONCAT's DataPilot Program"

ONCAT launched the [DataPilot initiative](#) in 2020 to help postsecondary institutions gather discrete data on transfer students so that they can learn more about this unique segment of their student body. This spotlight focuses on ONCAT's first collaborative report with a postsecondary institution, Trent University. As a transfer-friendly university, Trent has very positive outcomes to report on transfer students. In addition to the high proportion of transfer students they enroll each year, Trent has developed a very an effective transfer process with several key ingredients: strong leadership, information management systems that allow administrators to identify credit equivalencies

easily, and strong supports and recruitment practices for transfer students.

[Read the Spotlight](#)



## NEW Funding Opportunities and important deadlines!

ONCAT has launched NEW funding opportunities to support institutions, researchers and students with projects on student mobility, transfer & pathway development. **Check out the opportunities below!**

### Student Mobility Research & Implementing System-level Strategies

- ◉ [Research Projects](#): apply now, ongoing intake
- ◉ [Postdoctoral Research Fellowship](#)
- ◉ [Seamless Transfer](#): apply now, ongoing intake

### Improving Institutional Transfer Processes at Ontario Postsecondary Institutions

- ◉ [MapIt](#): apply by October 19th to join the next cohort
- ◉ [MapIt Phase 2](#): apply now, ongoing intake
- ◉ [DataPilot and DataPilot Phase 2](#): apply now, ongoing intake
- ◉ [Indigenous Institutes Transfer Operations and Capacity](#): apply now, ongoing intake

## In-demand Pathways for Students

- ◉ [Transfer Pathways](#): apply now, ongoing intake

ONCAT may release other RFPs and funding opportunities this year. Check our website for updates or reach out.

For more information, please contact:

- Ana Skinner, Manager, Funding Programs: [askinner@oncat.ca](mailto:askinner@oncat.ca)
- Rod Missaghian, Senior Researcher: [rmissaghian@oncat.ca](mailto:rmissaghian@oncat.ca)



The PathwAI Online Learning Outcomes Analysis System helps automate the pathway development process and facilitates collaboration between institutions in course equivalency analyses.

If you missed the information session on the [PathwAI System](#) hosted on August 5, 2022, please check out the recording below.

[Watch Recording](#)

[View Slide Deck](#)

We invite you to explore the tool and participate in upcoming virtual testing sessions. These sessions will include an opportunity to provide feedback on the usability and efficiency of the platform through completion of a short anonymous survey.

For more information, please reach out to Kaylin Kainulainen, Project Coordinator, The PathwAI team at Lakehead University at [kkainula@lakeheadu.ca](mailto:kkainula@lakeheadu.ca).



**TRANSFER ADVISING:**  
LUNCH & LEARN SERIES

CHAT WITH TRANSFER EXPERTS



**How To Build  
Transfer Pathways?**

**Aug. 24**  
12:15 PM – 1:00 PM

## **REGISTER: TAG Lunch & Learn Session on Transfer Pathways**

**Join the Transfer Advisor Group (TAG) for their August Lunch & Learn!**

This month's power learning session is asking "How Do You Build Pathways?" The session will include a short presentation and a post-presentation opportunity to discuss your own practices, challenges, and strategies with others in similar transfer roles!

**DATE:** August 24, 2022

**TIME:** 12:15-1:00 pm

**LOCATION:** LIVE on Zoom

[\*\*Register for the Lunch & Learn\*\*](#)

## **Meet the ON-Cats - Tina Liu, Data Analyst**

Meet the ON-Cats is a recurring interview series profiling ONCAT's A-team of transfer experts and aficionados. Meet the ON-Cats is a recurring interview series profiling ONCAT's A-team of transfer experts and aficionados. Grab a beverage, pull up a chair, and get to know the team that's helping to reduce

barriers for students looking to transfer between colleges, universities, and Indigenous Institutes across Ontario.

This month, meet ONCAT's Data Analyst, Tina Liu!

[Read the blog](#)

---

## We're Hiring!



## ONCAT is Hiring an ONTransfer Service Coordinator

The ONTransfer.ca Service Coordinator will actively support stakeholders and logistics for front-line services and events including ongoing support for ONCAT's online pathway and transfer resource (ONTransfer.ca). Working under the supervision of the ONTransfer.ca Services Manager, the Service Coordinator will support content development and communications, engage, and support stakeholder questions and identify service enhancements to maintain service level expectations for ONTransfer.ca.

[Interested? Apply now!](#)



Students interested in achieving a degree in Adult Education can now do so through a new articulation agreement between [Fleming College](#) and [Brock University](#).

The agreement creates a streamlined route from Fleming's [General Arts and Science-University Transfer](#) program to Brock's [Bachelor of Education \(BEd\) in Adult Education](#) program. Eligible students will receive five credits toward a 15-credit BEd degree, making it possible for full-time students to complete the program in two years instead of three. The program is also offered part time.



Bonjour \*|FNAME|\*,

## NOUVEAU RAPPORT SPOTLIGHT



### Résumé d'article de recherche portant sur « Le succès des

# transferts à l'Université Trent : résultats du projet pilote de données du CATON »

Le CATON a lancé l'[initiative du projet pilote de données](#) en 2020 pour permettre aux établissements postsecondaires de recueillir des données discrètes sur les étudiants transférés afin qu'ils puissent en apprendre plus sur cette section unique de leur établissement. Le présent résumé d'article porte sur le premier rapport de collaboration du CATON avec un établissement postsecondaire, l'Université Trent. Établissement favorable au transfert, l'Université Trent a des résultats très positifs à communiquer sur les étudiants transférés. En plus du nombre élevé d'étudiants transférés qui s'inscrivent chaque année, l'Université Trent a mis en œuvre un processus de transfert très efficace : forte mobilisation, systèmes de gestion de l'information permettant aux administrateurs de déterminer facilement les équivalences de crédit et pratiques de recrutement sérieuses accompagné d'un solide soutien des étudiants transférés

[Lire le résumé](#)



## Nouvelles possibilités de financement et les échéances importantes!

Le ONCAT a lancé les [possibilités de financement de cette année!](#)

## Financement de la recherche sur la mobilité étudiante et mise en œuvre de stratégies à l'échelle du système

- ◉ [Projets de recherche](#) : présentez une demande aujourd'hui, admission continue
- ◉ [Bourse de recherche postdoctorale](#)
- ◉ [Transparence des transferts](#) : présentez une demande aujourd'hui, admission continue

## Financement pour améliorer les processus de transfert des établissements postsecondaires de l'Ontario

- ◉ [Initiative MapIt](#) : présentez votre demande avant le 19 octobre pour intégrer la prochaine cohorte
- ◉ [Phase 2 du projet MapIt](#) : présentez une demande aujourd'hui, admission continue
- ◉ [Phases 1 et 2 du projet pilote de données](#) : présentez une demande aujourd'hui, admission continue
- ◉ [Opérations et capacité de transfert des établissements autochtones](#) : présentez une demande aujourd'hui, admission continue

## Financement destiné aux parcours étudiants en demandes

- ◉ [Parcours de transfert](#) : présentez une demande aujourd'hui, admission continue

Cette année, le CATON pourrait publier de nouvelles demandes de propositions et possibilités de financement. Consultez notre site Web pour connaître les nouveautés ou obtenir de l'aide.

Pour en savoir plus, veuillez communiquer avec :

- Ana Skinner, gestionnaire, programmes de financement, à l'adresse : [askinner@oncat.ca](mailto:askinner@oncat.ca)
- Rod Missaghian, chercheur principal, à l'adresse : [rmissaghian@oncat.ca](mailto:rmissaghian@oncat.ca)





# PathwAI

## Systeme d'analyse des résultats de l'apprentissage en ligne PathwAI

Le système d'analyse des résultats de l'apprentissage en ligne PathwAI permet d'automatiser le processus de développement des parcours et facilite la collaboration entre les établissements en ce qui concerne les analyses des équivalences de cours.

Si vous avez manqué la séance d'information sur le système [PathwAI](#) qui a eu lieu le 5 août 2022, vous pouvez visionner l'enregistrement ci-dessous.

[Insérer l'enregistrement](#)

[Le diaporama](#)

Nous vous invitons à explorer cet outil et à prendre part aux prochaines séances de test virtuel. Ces séances seront l'occasion de faire part de vos commentaires sur la convivialité et l'efficacité de la plateforme en répondant à un court questionnaire anonyme.

Pour plus d'informations, veuillez contacter Kaylin Kainulainen, coordonnatrice de projet, équipe PathwAI de l'Université Lakehead, à l'adresse [kkainula@lakeheadu.ca](mailto:kkainula@lakeheadu.ca).



Comment créer des  
parcours?

24 août

12 h 15 à 13 h

## INSCRIVEZ-VOUS : Dîner-conférence du GCRC sur les parcours de transfert

Joignez-vous au groupe des conseillères et conseillers en reconnaissance des crédits (GCRC) pour leur dîner-conférence de juillet!

La séance de formation intensive de ce mois-ci pose la question : « Comment créer des parcours? » La séance comprendra une courte présentation et vous donnera l'occasion, après la présentation, de discuter de vos propres pratiques, défis et stratégies avec d'autres personnes qui occupent des fonctions de transfert similaires!

**DATE** : 24 août 2022

**HEURE** : 12 h 15 à 13 h

**LIEU** : En direct sur Zoom

[Inscrivez-vous maintenant](#)

## À la rencontre des membres du CATON – Tina Liu, analyste de données

À la rencontre des membres du CATON est une série de portraits récurrents de l'équipe de choc du CATON, composée d'experts et d'aficionados des transferts. Prenez-vous quelque chose à boire, assoyez-vous confortablement et apprenez à connaître l'équipe qui aide à réduire les obstacles pour les

étudiants souhaitant effectuer un transfert entre les collèges, les universités et les établissements autochtones de l'Ontario.

Ce mois-ci, rencontrez Tina Liu, analyste de données au CATON!

[Lire le blogue](#)



Les étudiants souhaitant obtenir un diplôme dans le domaine de la formation des adultes peuvent désormais signer une nouvelle entente d'articulation entre le [Collège Fleming](#) et [l'Université Brock](#).

L'entente offre une passerelle simplifiée entre le programme du Collège Fleming [General Arts and Science-University Transfer](#) (Programme général d'arts et sciences, programme de passage à l'université) et celui de l'Université Brock [Bachelor of Education \(BEd\) in Adult Education](#) (Baccalauréat en éducation des adultes). Les étudiants admissibles se verront accorder cinq crédits pour des cours de baccalauréat en éducation de 15 crédits, ce qui permettra aux étudiants à temps plein de terminer leur programme en deux ans au lieu de trois. Le programme est également offert à temps partiel.



\*|MC:SUBJECT|\*

**Our mailing address is:**

\*HTML:LIST\_ADDRESS\_HTML\* \*IEND:IFI\*

Want to change how you receive these emails?

You can [update your preferences](#) or [unsubscribe from this list](#).

\*IF:REWARDS\* \*HTML:REWARDS\* \*IEND:IFI\*